
Protokół Nr XLIX
z sesji Rady Miejskiej

z dnia 27 kwietnia 2006 roku  

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 , a zakończyła o 1400.
Obradom przewodniczył  Zdzisław Napiórkowski – Przewodniczący Rady Miejskiej, który 
stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, 
wobec tego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały, których  łącznie podjęto
5  od nr 482 do nr  486/XLIX/2006.
Protokółowała Anna Waleriańska – inspektor ds. Rady Miejskiej.

ad. pkt. 1

Burmistrz Nidzicy Ryszard Kumelski zaproponował zmiany do porządku obrad, polegające 
na wycofaniu projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Nidzica w rejonie ulic Rataja , Kościuszki, 
3-go Maja i Kraszewskiego.
W związku z tym, że Komisje Oświaty KSTiZ oraz Planowania Budżetu i Finansów wnioskowały, 
aby odłożyć ten projekt do czasu opracowania szczegółowego planu zagospodarowania miasta.
W związku z powyższym proponuje zdjąć w/w projekt z porządku dzisiejszej sesji.

Radny Alfred Potapiuk w imieniu grupy radnych zaproponował zdjęcie z porządku obrad 
projektów uchwał w sprawie  nadania tytułów „Zasłużony dla ziemi nidzickiej” oraz  „Człowiek 
przyjazny ziemi nidzickiej” .  Projekty uchwał, które radni otrzymali  nie zawierają opinii kapituły.
Wniosek radnych stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady zarządził przerwę, podczas której spotkał się z przewodniczącymi klubów 
radnych.

Za wycofaniem z porządku obrad projektu  uchwały  (pkt.8 ppkt.2) 
głosowało                                                                                                   -  21 radnych
Przeciw                                                                                                       -  0
Wstrzymało się od głosu                                                                           -  0

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż opinia kapituły była od kilku lat taka sama tj. negatywna
lub pozytywna, nigdy nie zawierała żadnego uzasadnienia.

Radny Jan Baranowski  zauważył, iż przynajmniej jednym zdaniem kapituła powinna wyrazić 
opinię na temat osób zgłoszonych do nadania honorowych tytułów.

Radna Maria Kawecka zauważyła, iż jest to przyczyna do dalszych prac nad regulaminem 
odznaczeń.  Radni otrzymali wnioski o przyznanie tytułów dla osób, co do których Rada ma zająć 
stanowisko i tak dla przykładu w jednym z uzasadnień jest przepisany zakres czynności, dlatego 
wskazane jest, aby kapituła uzasadniała swoją opinię.

Radny Krzysztof  Szczepuchowski zauważył, iż nie są to pierwsze statuetki przyznawane przez 
obecną Radę i opinie zawsze były w takiej formie tj. negatywna lub pozytywna.
To Rada zdecyduje komu przyznać tytuł  i proponuje to poddać pod głosowanie  nie wycofując 
projektów z porządku obrad.
Należy to potraktować w taki sam sposób jak dotychczas.



Radny Alferd Potapiuk zauważył, iż we wnioskach o nadania honorowych tytułów 
uzasadnieniem jest przebieg pracy zawodowej, za którą otrzymują wynagrodzenie. 

Za wycofaniem z porządku obrad projektu  uchwały  (pkt.8 ppkt.6) 
głosowało                                                                                                   -  13 radnych
Przeciw                                                                                                       -  8
Wstrzymało się od głosu                                                                           -  0

Za wycofaniem z porządku obrad projektu  uchwały  (pkt.8 ppkt.7) 
głosowało                                                                                                   -  12 radnych
Przeciw                                                                                                       -  7
Wstrzymało się od głosu                                                                           -  2

Za przyjęciem porządku obrad wraz z w/w autopoprawkami
głosowało                                                                         -  20 radnych
Przeciw                                                                            -   0
Wstrzymało się od głosu                                                -   1

Po przyjęciu zgłoszonych poprawek porządek XLIX  sesji przedstawia się następująco :
1. Otwarcie sesji Rady i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta i realizacji uchwał Rady.
4. Zgłaszanie interpelacji i wniosków.     
5. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 
6.  Informacja z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania    
     Problemów Alkoholowych w Nidzicy za rok 2005.
7.   Wykonanie budżetu gminy za rok 2005:
       1/rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Nidzicy z wykonania budżetu gminy;
       2/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie;
       3/opinie Komisji Rady na temat sprawozdania z wykonania budżetu;
       4/opinia Komisji Rewizyjnej;
       5/uchwała Składu Orzekającego RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej;
       6/podjęcie uchwały w sprawie udzielania absolutorium Burmistrzowi Nidzicy za 2005 rok.
8.   Podjęcie uchwał w sprawach :      

 1/ zmiany w budżecie gminy na 2006 r.
 2/ zatwierdzenia Planów Rozwoju Miejscowości w gminie Nidzica;
 3/ zmiany Uchwały Nr XXI/250/2004 Rady Miejskiej w Nidzicy z dnia 8 lipca 2004r. 
    w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju lokalnego;
4/ przystąpienia Gminy Nidzica do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa 
    Działania „Brama Mazurskiej Krainy”;

9.   Wolne wnioski. 

   ad. pkt. 2

Protokół  z XLVIII  sesji wynikiem głosowania 
Za                                                                 -  20 radnych
Przeciw                                                        -    0
Wstrzymało się od głosu                              -   1
zostały  przyjęte  w wersjach przedstawionych.
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   ad. pkt. 3

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Nidzicy złożył Ryszard 
Kumelski (treść sprawozdania w załączeniu do protokołu). 

Radna Maria Kawecka zapytała czy nie można przełożyć na godzinę późniejszą tj. 13 lub 1400 

spotkania ws. modernizacji budynku przy ul. Sienkiewicza 6?

Kolejno stwierdziła, iż Program Operacyjny Rozwoju Regionalnego na lata 2007-2013 jest 
największą sprawą do załatwienia przez naszą obecną Radę. Jeśli jako gmina nie przystąpimy 
do niego wówczas w przyszłych latach nie możemy liczyć na żadne fundusze z zewnątrz.
Osoba reprezentująca gminę powinna mieć pełną informację na temat Programu. 
Ponadto należy poczynić wszelkie starania i promować naszą gminę.

Radny Alferd Potapiuk zapytał jaki jest wkład p. Kumelskiego w działania  przedkładane
w sprawozdaniu? Zdaniem radnego jest to zwykła  informacja .

Odpowiadając Burmistrz powiedział, iż termin spotkania w sprawie przeznaczenia  pomieszczeń 
budynku przy ul. Sienkiewicza na noclegownię zostanie przesunięty.

Następnie poinformował, iż tylko gmina Nidzica spośród  wielu innych gmin w województwie 
została zaproszona do tworzenia obszaru metropolitarnego z możliwością wspierania rozwoju gmin 
wchodzących w jego skład.
Dodał, iż jako Burmistrz pilnuje interesów  gminy. Jest to nasza wspólna sprawa. 
Jednakże należy podjąć wszelkie działania, aby uchwałą Sejmiku nasza gmina została włączona 
do obszaru metropolii.
Burmistrz nadmienił, iż uzgodnienia trwały dużo wcześniej, ale dopóki gmina nie została 
zaproszona do tworzenia obszaru metropolitarnych nie informowaliśmy o tym.

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności zostało przyjęte  do akceptującej wiadomości.

ad. pkt. 4

Zgłaszanie interpelacji i wniosków.

Powiatowy Komendant Policji w Nidzicy, który stanowisko to piastuje od 16 kwietnia br. 
pokrótce przedstawił przebieg swojej kariery zawodowej.

Radny Wiesław Halicki  korzystając z obecności na sesji Komendanta Policji zapytał czy widzi
potrzebę monitoringu Placu Wolności?.

Radny Robert Orszulak zapytał czy była zasadna wymiana tabliczek z nazwami ulic, kto 
towykonywał oraz ile kosztowało ich wykonanie?
Ponadto kto wymyślił ich treść skoro jest nazwa ulicy, a pod nią nazwa miasta. Zdaniem radnego 
jest to niepoważne.

Następnie radny zwrócił również uwagę na treść  artykułu  z „Gazety Nidzickiej” , w którym grupa 
osób w tym „naukowców z Warszawy” jest za przyśpieszeniem budowy hali sportowej w Nidzicy.
W gminie to Rada decyduje i wie jakie decyzje ma podejmować.
Ponadto skoro nie ma środków na budowę hali w mieście to należy rozważyć budowę mniejszych,
tańszych sal sportowych  przy szkołach wiejskich, za niewielkie pieniądze.
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Następnie zwracając się do Komendanta Policji zapytał jak zamierza walczyć z problemem
narkomanii ?

Przewodniczący Rady ustosunkowując się do wypowiedzi radnego stwierdził,  iż Rada powinna 
jak najczęściej zasięgać opinii, gdyż władzą są mieszkańcy gminy.

Radny Jerzy Denis zwrócił uwagę, iż to Rada zdecydowała o wprowadzeniu do budżetu zadania 
„budowa hali widowiskowo-sportowej” , w związku z tym wydano już  środki finansowe na 
wykonanie dokumentacji technicznej.
Dodał, iż  w tym przypadku również bardzo ważna jest opinia naszych mieszkańców.
Ponadto zwrócił uwagę na ilość godzin wychowania fizycznego w szkołach miejskich, 
a placówkach wiejskich, czyli hala sportowa byłaby na pewno bardziej wykorzystana  w mieście.

Radna Maria Kawecka zapytała nad czym radni dyskutują?. Wcześniej nie mając rozeznania 
zdecydowali o budowie hali. To teraz niech ją radni z PSL i SLD budują, gdyż należy to co 
uchwalone realizować. Obecnie o czym dyskutujemy,  kiedy przyjęty jest budżet na rok bieżący 
i jest on w trakcie realizacji. Zapytała czy będą przygotowane  projekty uchwał: o budowie sal 
gimnastycznych przy szkołach wiejskich,  o wycofaniu budowy hali widowiskowej, czy może 
jeszcze zupełnie coś nowego zostanie wprowadzone pod obrady?.

Zapytała gdzie zostanie wyznaczony grunt na grzebalisko dla martwych zwierząt domowych.

Radny Alfred Potapiuk wnioskuje o objęcie programem termomodernizacji placówek 
oświatowych tj.  przedszkoli i szkół.  Stwierdził, iż w ten sposób można będzie  zaoszczędzić 
na zużyciu energii.

Kolejno zwrócił uwagę, aby przedsiębiorcom przesyłać pełne informacje na temat sesji  tj. data, 
godzina rozpoczęcia i tematyka.

Radny Krzysztof Szczepuchowski  zauważył, iż nasze miasto jest coraz ładniejsze i coraz 
czyściejsze co jest zasługą Zastępcy Burmistrza. W związku z tym zwrócił się do Policji oraz 
Straży Miejskiej, aby zwracano szczególną uwagę na nowe ławki i oznakowania ulic by mogło 
służyć to mieszkańcom jak najdłużej.

Dalej zawnioskował o przeprowadzenie kontroli Wspólnoty Mieszkaniowej w Muszakach.
Tam mieszkają rodziny z naszej gminy, a prim wiodą wspólnie z zarządcą rodziny, które wykupiły 
mieszkania. Należałoby zwrócić uwagę czy są podejmowane uchwały Wspólnoty oraz jak 
rozliczano zużycie oleju opałowego.

Radny Stanisław Paliński zauważył, iż programem termomodernizacji oprócz szkół  i przedszkoli 
należałoby również objąć budynki komunalne.

Radny Robert Orszulak zwrócił uwagę, iż na wsiach nie widać rozwoju, a tam też należałoby
coś zrobić dla tych mieszkańców?

Radny Ryszard Orszulak  zwrócił się z prośbą o pomoc w załatwieniu sprawy nurtującej 
mieszkańców ul. Traugutta tj. ciężki transport kołowy przejeżdżający tą ulicą. Wielokrotnie 
zwracano się do dyrektora Wojewódzkiego Zarządu Dróg o ograniczenie prędkości na tej ulicy, 
ale niestety do tej pory nic w tym kierunku nie zrobiono. Pęknięcia na ścianach budynków przy tej 
ulicy są coraz większe.
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Dziwi się, że te wszelkie sygnały od mieszkańców,  Burmistrza czy  policji nie robią żadnego 
wrażenia na pracownikach ZWD w Olsztynie. 
Zwrócił się  o dalsze monitowanie realizacji złożonych wniosków i  pomoc w tej sprawie.
Radny zwrócił się do Komendanta Policji, aby na ulicy Traugutta przeprowadzano częstsze 
kontrole przejeżdżających tam pojazdów.

Kolejnym problemem zgłoszonym przez radnego to samochód wożący odpady z ubojni 
przejeżdżający przez ulice naszego miasta.
Należy podjąć wszelkie działania, aby pomóc naszym mieszkańcom, gdyż zbliża się okres letni
i takie przejazdy w/w samochodów będą ogromną uciążliwością.
Radny zapytał jak długo będziemy bezradni wobec takich spraw, które dręczą naszych 
mieszkańców.

Radny Ryszard Żygadło zapytał co z adaptacją budynku po szkole na mieszkania w m. Żelazno?.

Radny Lech Borucki podziękował za oznakowanie ulic tabliczkami z ich nazwami. Dodał, iż inne 
miasta od wielu lat są tak oznakowane.
Zapytał czy jest możliwość umieszczania tabliczek z nazwami ulic wyżej niż obecnie są 
przymocowane, gdyż na tej wysokości  jest obawa, że mogą być zdejmowane.

Kolejno podziękował za uporządkowanie placu przy ul. Nowomiejskiej.

Radny Edward Rozmus stwierdził, iż był przeciwny budowie hali sportowej w Nidzicy, ale 
szanuje decyzję większości.  Obarczanie radnych za to, że jeszcze nie  wybudowano hali 
jest nie na miejscu, gdyż gdyby była taka możliwość to Burmistrz na pewno złożyłby stosowny 
wniosek o pozyskanie środków na ten cel.
Jednakże jeśli jest szansa wybudowania sali gimnastycznej na wsi za niewielkie środki, których 
znaczną  część można pozyskać z zewnątrz to należy rozważyć ten wniosek  i wybudować salę 
przy Szkole Podstawowej w Łynie. Jest to wieś otoczona  10 miejscowościami i skupia w swoim 
okręgu ok. 2 tysięcy osób.

Dalej radny zwrócił się o dokończenie budowy boiska w m. Łyna.

Następnie zwrócił uwagę, iż rozwój kultury nie może odbywać się przez budowę remiz strażackich 
w miejscowościach wiejskich.  W ten sposób nie zatrzyma się  młodzieży na wsi.
Radny przypomniał, iż został złożony wniosek w sprawie budowy sali gimnastycznej przy SP 
Łyna, na który nie została udzielona odpowiedź . Jest nadwyżka budżetowa, której część można 
byłoby przeznaczyć na ten cel.

Kolejno zauważył, iż miasto jest bardzo ładnie posprzątane, ale należy również pamiętać 
o miejscowościach wiejskich . Dodał, iż powinno porządkować się tylko tereny gminne 
z pominięciem terenów prywatnych lub innych użytkowników.

Radny Jan Baranowski zwrócił uwagę, aby nie osądzać wszystkich radnych PSL, że głosowali 
za budową hali sportowej, bo tak nie było.

Zapytał jaka jest forma rozliczania skoro firma wygrała przetarg na wykonywanie prac 
porządkowych, a te roboty wykonywane są przez bezrobotnych zatrudnionych przez Urząd.
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Dalej radny zapytał do kogo należy parking przy ul. Mickiewicza, czy jest płatny, jeśli tak to gdzie 
z tego tytułu wpływają  opłaty ?

Zwrócił uwagę, aby ostatecznie załatwić sprawę nieprzyjemnego zapachu jaki pozostawia 
przejeżdżający przez miasto samochód z odpadami zwierzęcymi np. szczelny zbiornik.

Sołtys wsi Orłowo Kazimierz Kujawski zwrócił się o spowodowanie częstszych kontroli policji 
na drogach w sołectwie, gdyż nie przestrzegane są znaki ograniczające prędkość na drogach.

Dalej zapytał kiedy zostanie odbudowany sport na wsiach?

Sołtys sołectwa Jabłonka Piotr Ziemski również zwrócił uwagę na ograniczenia prędkości na 
drogach sołectwa, których kierowcy nie przestrzegają?

Sołtys wsi Wietrzychowo Irena Roman zapytała na jakim etapie jest realizacja zadania 
podłączenia do sieci kanalizacyjnej budynków, które nie posiadają takiego podłączenia w tej wsi.

Sołtys wsi Grzegórzki  Paweł Tarasiuk  poinformował, iż 9 sołectw z naszej gminy przystąpiło 
do konkursu wojewódzkiego na najładniejszą wieś i w związku z tym zwrócił się do radnych 
o wsparcie dla tych miejscowości, aby mogły podjąć działania w zakresie poprawy estetyki.

Radny Edward Rozmus wyjaśnił, iż pomaga sołectwu Orłowo przy remoncie świetlicy wiejskiej,
również wspiera szkołę podstawowa w Łynie.

Sołtys wsi Załuski Władysław Jabłoński zwrócił się o zakup sprzętu na plac zabaw w tej wsi.

Sołtys wsi Piotrowice Franciszek Malanowski zapytał kiedy zostanie przesyłana prasa do 
świetlic wiejskich?

ad. pkt. 5

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje udzielili:

Prezes Przedsiębiorstwa Usługowego Gospodarki Komunalnej  Stefan Burek wyjaśnił, 
iż  Spółka zatrudnia 5 osób w ramach prac społeczno-użytecznych oraz ok. 10 osób skierowanych 
przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej . Zabezpieczamy z własnych środków transport, 
narzędzia oraz nadzór nad tymi pracownikami, dlatego też nie można mówić o rozliczaniu ze 
środków społecznych. 
Dodał, iż nie wszystkie przetargi zostały już rozstrzygnięte w związku z tym skoro jest tyle osób 
chętnych do pracy to należy je dobrze zagospodarować.  Dzięki nim została wykonana wycinka 
drzew w parku w miesiącach zimowych, gdyż wiosną nie byłoby to możliwe.

Następnie odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielił Komendant Policji, który poinformował, iż 
monitoring jest bardzo kosztowną inwestycją, a przede wszystkim ważne jest to do czego ma 
służyć.

W sprawie walki z narkomanią wyjaśnił, iż Policja zgodnie z prawem posiada narzędzia do tego 
celu, ale nie jest w stanie sama problemu tego rozwiązać. Jednak nie tylko policja powinna z tym 
walczyć, przede wszystkim należy podejmować działania edukacyjne i profilaktyczne.
Pozostałe wnioski zgłoszone przez radnych Komendant przyjął do wiadomości i realizacji.

( W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził przerwę – 10  min.)
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Ryszard Kumelski – Burmistrz Nidzicy odpowiadając  poinformował, iż mieszkańcy miasta są 
bardzo zadowoleni  z oznakowania ulic, a wypowiedź Radnego Roberta Orszulaka na ten temat jest 
nie na miejscu.

Zastępca Burmistrza Andrzej Kołakowski poinformował, iż tabliczki zostały wykonane przez 
firmę Czmuda z Olsztyna, która została wybrana w formie zapytania ofertowego. Koszt tabliczek 
jest zgodny  z uchwaloną w budżecie gminy kwotą tj. 17 tys.zł.
Natomiast jeśli chodzi o wysokość ich umieszczania to nie mogą być wyżej, gdyż jest to wysokość 
ustalona z zarządcami dróg.

Kolejno nawiązując do wniosków w sprawie budowy sali gimnastycznych przy szkołach wiejskich
Burmistrz wyjaśnił, iż został uchwalony wieloletni plan inwestycyjny, w którym jest zadanie do 
realizacji „budowa hali widowiskowo-sportowej w Nidzicy” .  Jest opracowana dokumentacja, 
odbyły się konsultacje  z mieszkańcami . 
Jeśli pojawią się nowe Programy, z których można będzie pozyskać środki na budowę hali 
odpowiedni wniosek zostanie złożony.

Dalej Burmistrz poinformował, iż zamierzamy wystąpić z dużym wnioskiem o pozyskanie 
środków na rozwój infrastruktury wiejskiej, bo wnioski duże mają większe szanse powodzenia. 
O rozwoju kultury fizycznej na terenie Gminy myśli kompleksowo, dlatego też w opracowanym 
wniosku uwzględnione zostaną sale gimnastyczne przy wszystkich szkołach wiejskich tj. w Łynie, 
Rączkach i Napiwodzie.

Kolejno odpowiadając wyjaśnił, iż program termomodernizacji jest już realizowany 
w budownictwie komunalnym. Natomiast jeśli chodzi o placówki oświatowe to należy 
to  przeanalizować i całościowo wykonać.

W sprawie dostarczania materiałów dla lokalnych przedsiębiorców Burmistrz wyjaśnił, iż 
informacja o sesji jest umieszczana na tablicy ogłoszeń w Urzędzie, prasie lokalnej oraz stronie 
internetowej BIP, ale jeśli będzie taka decyzja  Rady to będziemy również przesyłać takie 
materiały.

Natomiast w sprawie przewożenia ulicami miasta odpadów zwierzęcych,  to jako władze miasta 
nie mamy możliwości wprowadzenia zakazu przejazdu tego typu samochodom.
Jednakże zorganizuje spotkanie z udziałem  Komendanta Policji oraz dyrektora Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej, aby wspólnie spróbować rozwiązać ten problem.

Kolejno odpowiadając Burmistrz poinformował, iż został ogłoszony przetarg na wykonanie robót 
na adaptację budynku po szkole w Żelaźnie.

Następnie wyjaśnił, iż do uporządkowania jest wiele terenów gminnych, również osoby bezrobotne 
zostaną skierowane do porządkowania terenów na wsiach.

Dalej Burmistrz poinformował, iż Nidzicki Ośrodek Kultury co rok ogłasza przetarg na dzierżawę 
parkingu przy ul. Mickiewicza. Z tego tytułu wpływają należności do NOK-u, natomiast NOK 
płaci do kasy Urzędu podatek od nieruchomości od tego gruntu.

Odpowiadając sołtysowi wsi Orłowo stwierdził, iż aktywność sportowa zależy od społeczeństwa 
danej wsi.
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Przewodniczący Rady dodał, iż w m. Orłowo  było najładniejsze boisko w gminie, a jak wygląda 
obecnie. To właśnie mieszkańcy wsi powinni dbać o taki obiekt. Jako przykład podał boisko 
w m. Tatary, które jest utrzymywane przez mieszkańców tej wsi.

Dalej Burmistrz poinformował, iż w najbliższym czasie zaproponuje  zmiany do budżetu, aby 
dokończyć kanalizację w m. Wietrzychowo 

Kolejno powiedział, iż sołectwa , które przystąpiły do konkursu w miarę możliwości finansowych 
gminy otrzymają pomoc, jednakże to mieszkańcy powinni wykazać własną  inicjatywę.

Na pozostałe wnioski i interpelacje zostaną udzielone odpowiedzi 
na piśmie.

ad. pkt. 6

Informacja z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania    
Problemów Alkoholowych w Nidzicy za rok 2005.

Informacja  powyższa została  przyjęta w wersji przedłożonej.

ad. pkt. 7

Wykonanie budżetu gminy za rok 2005.

           1/rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Nidzicy z wykonania budżetu gminy;
           
Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z wykonania budżetu było analizowane 
na posiedzeniach Komisji, zostało przyjęte w wersji przedłożonej.

           2/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej ;

Wanda Tarkowska –Wiceprzewodnicząca Rady  zapoznała z uchwałą nr 481/2006
z dnia 13 kwietnia  2006 r. Składu  Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie w sprawie wydania opinii o przedłożonym sprawozdaniu  z wykonania budżetu  
za 2005 rok (treść materiału stanowi załącznik do protokołu.)

           3/opinie Komisji Rady na temat sprawozdania z wykonania budżetu;

Następnie Przewodniczący poszczególnych stałych Komisji Rady przedstawili swoje opinie 
na temat wykonania budżetu gminy za rok 2005  ze szczególnym podkreśleniem zadań będących 
przedmiotem zainteresowania Komisji.

Opinie Komisji przedłożone zostały  w następującej kolejności:
Jerzy Denis – Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Zdrowia;
Krzysztof Szczepuchowski – Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Budownictwa,
                                                  Mieszkalnictwa  i Ochrony Środowiska;
Wiesław Halicki               -  Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej;
Eugeniusz Andryszczyk  -  Planowania, Budżetu i Finansów;

Wszystkie Komisje wypowiedziały się pozytywnie na temat  wykonania 
budżetu gminy Nidzica za rok 2005.
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           4/opinia Komisji Rewizyjnej;

Jako ostatnia zabrała głos Maria Kawecka  - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, która 
przedstawiała wniosek ws. udzielenia absolutorium Burmistrzowi Nidzicy (treść stanowi załącznik 
do protokołu).

          5/uchwała Składu Orzekającego RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej;

Następnie Skarbnik Miasta zapoznała z uchwałą nr 445/2006 z dnia 10 kwietnia br. Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej Nidzica w sprawie  absolutorium Burmistrzowi Nidzicy 
z tytułu wykonania budżetu za 2005 rok  (treść uchwały stanowi  załącznik do protokołu).

          6/podjęcie uchwały w sprawie udzielania absolutorium Burmistrzowi Nidzicy 
za 2005 rok.

Na głosujących 19 radnych za podjęciem uchwały w sprawie 
udzielania absolutorium Burmistrzowi Nidzicy głosowało        - 17 osób
Przeciw                                                                                             -  2
Wstrzymało się od głosu                                                                 -  0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLIX/482/2006 w  sprawie udzielania absolutorium 
Burmistrzowi Nidzicy.

Burmistrz stwierdził, iż w wielu przypadkach możemy się nie zgadzać, ale jeśli coś jest białe 
to jest białe. Podziękował radnym za udzielenie absolutorium. Dodał, iż nie spodziewał się, iż 
wszyscy radni będą głosowali za udzieleniem absolutorium, gdyż niektórzy zawsze będą głosowali 
przeciw.

 ( W tym miejscu Przewodniczący Rady zarządził przerwę – 20  min.)

ad. pkt. 8
Podjęcie uchwał w sprawach :          
                1/ zmian w budżecie gminy na 2006 rok

Burmistrz poinformował, iż Komisja Rozwoju Gospodarczego wnioskowała, aby zdjąć 
z projektu uchwały 20 tyś. zł  zaplanowanej na pokrycie kosztów związanych z drukiem pozycji 
książkowej  pt. „Gmina w latach 2002-2006”   Wniosek został przyjęty.
W związku z powyższym Skarbnik Miasta wprowadziła autopoprawkę do projektu uchwały 
polegającą na  wycofaniu z niej kwoty 20 tys. zł .

Na głosujących 19 radnych za przyjęciem autopoprawki głosowało           -  10 osób 
Przeciw                                                                                                          -   8
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   1
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Na głosujących 19 radnych za przyjęciem uchwały z autopoprawką  głosowało  -  19 osób 
Przeciw                                                                                                                    -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                         -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLIX/483/06 w  sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2006 rok;
      
          2/ zatwierdzenia Planów Rozwoju Miejscowości w gminie Nidzica;

Na głosujących 19 radnych za przyjęciem uchwały głosowało                    -  19 osób 
Przeciw                                                                                                           -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLIX/484/06 w  sprawie zatwierdzenia Planów Rozwoju 
Miejscowości w gminie Nidzica;

   3/ zmiany Uchwały Nr XXI/250/2004 Rady Miejskiej w Nidzicy z dnia 8 lipca 2004r. 
             w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju lokalnego; 

Na głosujących 19 radnych za przyjęciem uchwały głosowało                    -  19 osób 
Przeciw                                                                                                           -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLIX/485/06 w  sprawie zmiany Uchwały  Nr 
XXI/250/2004 Rady Miejskiej w Nidzicy z dnia 8 lipca 2004r.  w sprawie zatwierdzenia planu 
rozwoju lokalnego.

4/ przystąpienia Gminy Nidzica do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa 
    Działania „Brama Mazurskiej Krainy”;

Na głosujących 19 radnych za przyjęciem uchwały głosowało                    -  19 osób 
Przeciw                                                                                                           -   0
Wstrzymało się od głosu                                                                                -   0

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLIX/486/06 w sprawie przystąpienia Gminy Nidzica 
do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa  Działania „Brama Mazurskiej Krainy”;

ad. pkt 9

Wolne wnioski. 

Radny Jan Baranowski zaproponował zmiany do Statutu Gminy :
-  w sprawach osobowych głosowanie powinno odbywać się tajnie;
-  w protokole sesji głosowania zapisywać imiennie.

Radca Prawny Urzędu Waldemar Bęski wyjaśnił, iż to ustawa określa w jakich przypadkach 
odbywa się głosowanie imienne.

Radny Alfred Potapiuk stwierdził, iż po głosowaniu nad absolutorium słowa Burmistrza uznał 
jako pomówienie. 
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Ponadto radny zwrócił uwagę, iż od stycznia br. nie są zamieszczane  w Biuletynie Informacji 
Publicznej  protokoły z sesji  .

Burmistrz wyjaśnił, iż protokoły z sesji po zatwierdzeniu przez Radę są publikowane w BIP, nie 
jest prawdą, że od stycznia nie są umieszczane.

Radny Jerzy Denis zwrócił uwagę na robienie zdjęć przez radnego A. Potapiuka .
Nie życzy sobie, aby kiedykolwiek radny fotografował jego osobę zarówno na sesji jak
i w innych miejscach.

Radca Prawny stwierdził, iż jeśli radny wyraził taka wolę to należy ją uszanować.

Wobec wyczerpania porządku obrad i braku innych tematów
Przewodniczący  zamknął XLIX  sesję Rady Miejskiej.

Na tym protokół zakończono.

Protokółowała                                                                         Przewodniczący 
/-/ Anna Waleriańska                                                                                                    Rady Miejskiej
                                                                                     /-/ Zdzisław Napiórkowski
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